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NOTAT 

Bilag 6 - Hvidbog over høringssvar vedr. udkast til udviklingsplan 
for Kildevældsparken 2019 

 
Nærværende notat opsummerer de skriftlige høringssvar modtaget fra 
parkbrugerrådet vedr. udviklingsplanen for Kildevældsparken og fra 
Det Grønne Råd. Notatet redegør desuden for, hvordan forvaltningen 
har behandlet høringssvarene.  
 
Udkastet til udviklingsplan for Kildevældsparken blev sendt i høring i 
parkbrugerrådet og i Det Grønne Råd d. 30. november 2018 med frist 
til d. 18. januar 2019.  
 
Planen blev sendt til alle parkbrugerrådets medlemmer: 
 

 De høringsberettigede parter jf. fredningen: Danmarks 
Naturfredningsforening og Friluftsrådet 

 Øvrige medlemmer: Østerbro Lokaludvalg, Østerbro Lokalråd, 
Kulturcenter Kildevæld, Miljøpunkt Østerbro, Dansk 
Handicap Forbund, Dansk Ornitologisk Forening, Danmarks 
Idrætsforbund, Danmarks Naturfredningsforening, Foreningen 
Hovedstadens Forskønnelse, Friluftsrådet, Kildevældsparkens 
bemandede legeplads, Københavns Ældreråd og 
Boligforeningen AAB 

 
og følgende medlemmer af Det Grønne Råd: 
 

 Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd, 
Cyklistforbundet, Danmarks Idrætsforbund, Danmarks 
Naturfredningsforening, Dansk Ornitologisk Forening, 
Foreningen Hovedstadens Forskønnelse og Friluftsrådet 

 
hvoraf en række organisationer er sammenfaldende med 
parkbrugerrådet. 
 
Der er modtaget høringssvar fra Dansk Ornitologisk Forening, 
Kulturcenter Kildevæld, Københavns Ældreråd og Cyklistforbundet. 
 
Indledende kommentarer 
Dansk Ornitologisk Forening konstaterer, at møderne, der er afholdt i 
forbindelse med planens udarbejdelse, er forløbet godt, og at udkastet 
til udviklingsplanen afspejler det samlede forløb. Ældrerådet finder, at 
udviklingsplanen er meget gennemarbejdet. 
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Høringssvarene og deres behandling 
I nærværende notat er holdningerne til forskellige tiltag gengivet fra 
de modtagne høringssvar, dog ikke ordret, og er opdelt efter temaer. 
Konstaterende bemærkninger er ikke medtaget. De fulde høringssvar 
kan findes på sagsnr: 2018-0161158 
 
Temaerne er følgende:  

1. Indgange/landskab 
2. Cykeltrafik  
3. Natur  
4. Opbygning af planen/rettelser 

  
 

1. Indgange/landskab 
 
1.1 Kulturcenter Kildevæld 

 Ønsker at beplantningen mellem Kulturcentret og 
Kildevældsparken ikke skal være tæt, således at gæsterne til 
Kulturcentret kan nyde parken 

 
Forvaltningens kommentar 
Ad. 1.1 Udviklingsplanen fastholder, at den romantiske landskabshave 
bør være omgivet af en tæt randbeplantning, som skærmer den fra den 
omgivende bys trafik og anden uro. Parkens nordøstlige hjørne, der 
grænser op til det nye kulturhus, er i dag meget åben, fordi 
beplantningen desværre er blevet udsat for megen slid. For at 
genskabe den grønne kant omkring parken, er det planens hensigt at 
genetablere kantbeplantningen på dette sted. Det ændrer ikke ved, at 
parken er til rådighed også for Kulturcentrets brugere, som desuden 
gennem centrets store vinduer vil kunne oplevet årets gang blandt 
parkens træer og buske. 
 
  

2. Cykeltrafik 
 

2.1 Københavns Ældreråd 

 Udtrykker bekymring for, at der forsat er problemer med 
cykeltrafikken af skolevejen til Kildevældsskolen, hvor der er 
institutioner direkte ud til cykelstien. Der opfordres til en mere 
sikker løsning 

 Det foreslås, at der laves en mere fornuftig gennemførelse af 
Svanemølleruten helt frem til Hans Knudsens Plads 

 
Forvaltningens svar 
Ad. 2.1 Som skrevet i afsnit 4.2.1 ”Det er vigtigt at sikre, at der er 
plads til både fodgængere og cyklister samt….” 
Forvaltningen er enig i ønsket om en fornuftig gennemførelse af 
Svanemølleruten. Som beskrevet i 4.2.1 er der dog en række store 
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udfordringer. Det ligger dog uden for udviklingsplanens rammer at 
håndtere dem.  
  
 

3. Natur 
  

3.1 Dansk Ornitologisk Forening  
1. Ønsker vendingen ”bunker af kvas i busketter til glæde for 

biodiversiteten” erstattet med ”Der kan efterlades bunker 
af kvas i busketter for at fremme biodiversiteten” 

2. Ønsker at ”helbredsfejl” erstattes med ”sygdomsfri” i 
afsnittet om ask  

3. Ønsker tilrettet, at afsnittet i punkt 3 gentages i det grønne 
skema 

4. Ønsker der tilføjes, at endnu en fordel ved væltede træer 
der efterlades i søen er, at vandfuglene også kan anlægge 
reder på grenene i søen   

5. Har tilsendt ekstramateriale om information omkring 
redekasser og ønsker det skal bruges i udviklingsplanen.  

6. Det oplyses, at visse fugle kun er set overflyve 
Kildevældsparken og altså ikke slå sig ned    

7. Anfører, at der er gentagelser på side 36 
 
 

Forvaltningens kommentar  
Ad 3.1  

1. Forvaltningen har ændret teksten, således at der nu står, at 
biodiversiteten fremmes 

2. I stedet er der skrevet, at almindelig ask kan erstattes af andre 
blomstrende og hjemmehørende eller tilpassede arter uden 
kendte hyppigt forekommende sygdomme 

3. Punkt 3 gentages i det grønne skema 
4. Samtidig tilføjes at grenene også tillader vandfugle at lægge 

æg herpå i søen og, at det også giver bedre ynglemuligheder 
for fiskene 

5. Forvaltningen takker for det tilsendte dokument om 
fuglekasser, men vurderer at teksten i udviklingsplanen er 
tilstrækkelig 

6. ”Trane, havørn og rød glente” er slettet i teksten. 
Forvaltningen takker for oplysningen 

7. I forhold til gentagelser på side 36, så var der i det udsendte 
udkast af udviklingsplanen desværre byttet om på skemaer og 
kapitlernes tilhørende tekster. Dette er nu rettet. Hensigten er, 
at skemaerne gengiver tekstens udviklingsinitiativer i en 
forkortet udgave 
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4. Opbygning af planen/rettelser 
 

4.1 Kulturcenter Kildevæld  

 Der kommenteres, at der er gentagelse af teksten i skema flere 
steder i planen 

 Anfører, at der er fejl i datoen for åbning af Kulturcenter 
Kildevæld 

 
  
Forvaltningens kommentar  
Ad. 4.1 Det er den opbygning der er i alle udviklingsplaner, dog plejer 
vi at vende om på tekst og skema og det vil også blive ændret her.  
Datoen for åbning af Kulturcentret er nu rettet. 
 
 
Forvaltningen tilføjer 
Vedr. kap. 4.2.1 Cykeltrafik: Kapitlet er uddybet, således at det mere 
udførligt beskriver udfordringerne ved den grønne cykelrute og 
etableringen af supercykelsti i Frisporets nordlige del. 
 
Vedr. kap. 4.6.3 Busketter: Kapitlet er uddybet med tilføjelse af endnu 
et afsnit.  
 
Vedr. kap 5 Udviklingsmuligheder: I hvert afsnit beskrives først 
udviklingsmulighederne og derefter følger et skema, som giver en 
samlet kort oversigt over mulighederne. I udviklingsplanen, som var 
sendt i høring, var der ved en beklagelig fejl byttet om på tekst og 
skemaer, således at skemaer stod først i hvert afsnit. Denne fejl er nu 
rettet, samtidig med at enkelte udviklingsmuligheder, som kun stod 
nævnt i skemaet, nu også er beskrevet i den indledende tekst.   
 


